
Høringsuttalelse - Vern av Østmarka 

Er det nødvendig med vern – utover vernet markagrensa gir?  

 

Jeg har bodd mesteparten av mitt liv på grensa til Østmarka, 1-2 kilometer fra Skullerud.  Østmarka 
er min kilde til glede, rekreasjon og er min vei til jobb. Nesten hver dag, når det ikke er snø, sykler jeg 
med min elektriske sykkel til Lørenskog (Ahus).  Om sommeren padler jeg på Nøklevann. Jeg tar også 
med mine kollegaer på overnatting og seminar til Røyrivannskoia. Om vinteren går jeg på ski eller 
skøyter. Jeg treffer på mange slags dyr, som rådyr, elg, bever og rev. Ulven har jeg bare hørt. 

I løpet av min levetid er Østmarka blitt finere og finere for friluftsliv. Og mange flere mennesker 
benytter Østmarka. Av og til går jeg på tur i naturreservatet. Der er det fint, men ganske 
ufremkommelig og få folk. 

Jeg er redd for at ytterligere vern vil svekke Østmarka som friluftsområde.  

Ved ytterligere vern av Østmarka, enten som nasjonalpark eller naturreservat: Vil broen over Elvågas 
søndre løp bli reparert like fort og effektivt som nå? Vil treet som beveren har felt og som ligger over 
sykkelveien, bli fjernet i løpet av et par dager? Vi trærne bli hogget slik at jeg kan se syklisten eller 
barnevogna bak svingen? Vil jeg kunne bruke min elektriske sykkel? Vil naboen min kunne ta seg 
fram med sin elektriske rullestol? Vil lysløypene repareres og prepareres? Vil greiner og kratt kuttes, 
slik at vi kan gå på ski og føtter utenfor hovdeløypene? Vil veiene bli restaurert etter vinteren, slik at 
det går an sykle?  

Vil det være folk med anleggsmaskiner i Østmarka fra klokka sju om morgenen for å ordene alt dette 
for alle oss som buker marka?  

Jeg vil benytte anledning til å takke Friluftsetaten i Oslo kommune for et enestående arbeid. 

Det er kanskje en million mennesker som bor rundt Østmarka.  I Østmarka er det nå dyr, og folk med 
alle sine aktiviteter. Markagrensa gir Østmarka et vern. Jeg er bekymret for at et ytterligere vern vil 
redusere mulighetene for friluftsaktiviteter. Det er viktig å verne natur. Men det er ikke sikkert at 
«bruksnatur» i Norges tettest befolkede området skal prioriteres for vern hvis det går på bekostning 
av en million menneskers mulighet for rekreasjon.  

 

Med vennlig hilsen 

 

Anne Eskild 
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